Vážení zákonní zástupci, milé děti,
posílám vám shrnutí dnešní online výuky a úkoly. Máme za sebou velikonoční prázdniny, které jste si určitě všichni užili, snad jste si i pořádně odpočinuli. 

Mějte se krásně.
Vaše třídní učitelka,
Mgr. Denisa Danielová.



ONLINE HODINY ČJ + Př 
Český jazyk  
Dnes jsme skloňovali podstatná jména rodu středního podle vzoru město. Na zítra si zopakujte vyjmenovaná slova po Z.

U podstatných jmen určujeme mluvnické kategorie – rod, číslo a pád a vzor.
Rod
Mužský – ukážu si TEN (př. pes)
Ženský – ukážu si TA (př. kočka)
Střední – ukážu si TO (př. kuře)

Číslo
Jednotné – př. květina
Množné – př. květiny

Pád
1. Pád – Kdo? Co?
2. Pád – (bez) Koho? Čeho?
3. Pád – (ke) Komu? Čemu?
4. Pád – (vidím) Koho? Co?
5. Pád – Oslovujeme, voláme.
6. Pád – (o) Kom? (o) Čem?
7. Pád – (s) Kým? (s) Čím?

Při skloňování se mění koncovky (řeka, řeky, řeku). Pravopis koncovky se naučíme díky skloňování podstatných jmen podle rodu a vzoru. Každé slovo patří do nějaké skupiny podle koncovek. Z každé velké skupiny bylo vybráno jedno slovo, které je vzorem pro danou skupinu. Vzor nám pomáhá určit 1. a 2. pád.

Vzor
Mužský – pán, hrad, muž, stroj, předseda, soudce
Ženský – žena, růže, píseň, kost
Střední – město, moře, kuře, stavení
 
U podstatných jmen mužského rodu, která končí souhláskou, musíme určovat životnost. Pomáhá nám k tomu 1. a 4. pád. 
Podstatná jména rodu mužského životného mají v 1. a 4. pádě různé tvary (jezevec – jezevce, sysel – sysla, muž – muže, pán – pána).
Podstatná jména rodu mužského neživotného mají v 1. a 4. pádě stejný tvar (břeh – břeh, měsíc – měsíc, stroj – stroj, hrad – hrad)

Vyjmenovaná slova po B
být, bydlit, obyvatel, byt, příbytek, nábytek, dobytek, obyčej, bystrý, bylina, kobyla, býk, Přibyslav

Pamatuj, kde se ještě píše Y:
Zbyněk, Zbyšek, Bydžov, babyka, Hrabyně, Zbyslav

Vyjmenovaná slova po L
slyšet, mlýn, blýskat se, polykat, plynout, plýtvat, vzlykat, lysý, lýtko, lýko, lyže, pelyněk, plyš

Vyjmenovaná slova po M
my, mýt, myslit, mýlit se, hmyz, myš, hlemýžď, mýtit, zamykat, smýkat, dmýchat, chmýří, nachomýtnout se, Litomyšl

Pamatuj si:
my – my všichni (celá skupina) – My půjdeme do školy.
mi – něco pro mě (patřící mé osobě) – Dej mi tu tužku. 

Vyjmenovaná slova po P
pýcha, pytel, pysk, netopýr, slepýš, pyl, kopyto, klopýtat, třpytit se, zpytovat, pykat, pýr, pýřit se, čepýřit se

Vyjmenovaná slova po S
syn, sytý, sýr, syrový, sychravý, usychat, sýkora, sýček, sysel, syčet, sypat

Vyjmenovaná slova po V
vy, vysoký, výt, výskat, zvykat, žvýkat, vydra, výr, vyžle, povyk, výheň, slova s předponou vy-, vý- 

Učebnice
Ještě jednou si přečti žluté tabulky na straně 57.
Str. 57/ cv. 2 ústně, potom jsme všechna slova dali do 7. pádu, č. množné a přepsali je do sešitu.

Pracovní sešit (2. díl)
Str. 4/ cv. 3
DÚ Str. 4/ cv. 1 + 1a, 1b

Matematika
Dnes matematika nebyla, místo toho jsme opakovali na test z přírodovědy.
DÚ – do sešitu si opiš následující příklady a vypočítej. Piš je pod sebou – je to písemné násobení dvojciferným činitelem.
2 536 x 21 =
13 794 x 13 =
635 x 25 =
9 824 x 16 =

Přírodověda
Zítra bude poznávačka – živočichové našich polí (str. 36 a 37).

Opiš si zápis:
Živočichové na loukách
- někteří živočichové žijí na loukách i na polích
- na louce najdeme řadu bezobratlých živočichů (hmyz)

Bezobratlí živočichové
· Saranče a kobylky 
· Mají tři páry končetin.
· Třetí pár je přeměněn na silné nohy (díky nim skáčou).
· Samečci vydávají vrzavé zvuky.
· Saranče je býložravec.
· Kobylky jsou všežravci.
· Včela medonosná
· Žije v úlu.
· Včely mají královnu (matku).
· Samečci (trubci) mají za úkol oplodnit královnu, poté umírají.
· Samičky (dělnice) pečují o úl a larvy, sbírají pyl a nektar a vyrábí med.
· Včely zajišťují opylení rostlin.
· Čmeláci
· Mají vetší tělo porostlé chloupky.
· Hnízda staví v zemi.
· Také opylují květy.
· Motýli
· [bookmark: _GoBack]Také opylují květy.
· Na louce jsou babočky, modrásci a žluťásci.

